
Izjava predsjednika Državnog zbora Dejana Židana nakon razgovora sa 

predsjednikom Skupštine Crne Gore Ivanom Brajovićem  

 

Sa gospodinom predsjednikom Skupštine Crne Gore Ivanom Brajovićem smo u Budvi, 

gdje je održan susret više parlamenata, dogovorili zvaničnu posjetu Sloveniji koju smo 

realizovali relativno brzo, što je i dobro, jer međusobno odlične odnose treba kontinuirano 

unaprjeđivati.  

Danas sam gospodinu predsjedniku zahvalio na inovativnoj ideji koju je Skupština Crne 

Gore već realizovala, a to je organizacija tzv. Konferencije mladih parlamentaraca EU i 

Zapadnog Balkana. Na ovom susretu su u aprilu učestvovala i dva slovenačka poslanika, 

gospodin Jani Prednik i gospodin Žan Mahnič. 

Rekli su da je to bio veoma dobar susret koji je omogućio razmjenu političkih ideja, 

informacija, a istovremeno pružio priliku za neka nova poznanstva, a i prijateljstva, što je 

neophodno za dobro djelovanje politike.  

Danas smo već imali razgovor u četiri oka, a razgovarali smo i sa delegacijama. 

Gospodinu predsjedniku sam čestitao jer u stvari Crna Gora napreduje prema Evropskoj 

uniji. Takođe, u posljednjem Izvještaju Evropske komisije, koji daje inpute šta je još 

potrebno uraditi, u kontekstu poglavlja koja se odnose na vladavinu prava, EU konstatuje 

da Crna Gora napreduje. 

Želim da se proces pridruživanja što prije završi jer Evropskoj uniji mora biti u interesu da 

što više država Zapadnog Balkana postanu članice EU. Na taj način ćemo lakše održavati 

stabilnost regiona, a istovremeno podstaći države koje još nisu toliko odmakle u procesu 

pristupanja.  

Sama ekonomska saradnja između Crne Gore i Slovenije raste, robna razmjena takođe 

jača. Istovremeno konstatujem da smo i politički saveznici, budući da smo svjesni da 

Zapadni Balkan mora imati bolju perspektivu. Ono što se često zaboravlja jeste da EU 

ima kapacitete. Stvarno ima kapacitet da države postanu članice i da time ovim državama 

omogući brži napredak, blagostanje i život u skladu sa standardima karakterističnim za 

EU.  

Gospodine predsjedniče, radujem se daljim razgovorima koje ćemo imati danas kao i 

razgovorima koje ćeš imati Ti i Tvoja delegacija sa slovenačkim parlamentarcima. 

Vjerujem, da ćemo učiniti sve da obje države ostanu dobri prijatelji i ubuduće. Kada god 

i gdje god Crnoj Gori bude potrebna naša pomoć, dobiće je, a vjerujem da kada god i 

gdje god bude potrebna pomoć Crne Gore Sloveniji da će je, takođe, dobiti.  


